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REVISTA PRESEI 
 

 FSLI anulează protestul anunţat pentru joi 
FSLI anulează protestul anunţat pentru joi, în urma discuţiilor cu ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
"În urma discuţiilor care au avut loc astăzi, 21.02.2018, cu ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, Federaţia 
Sindicatelor Libere din Învăţământ a decis suspendarea protestului anunţat pentru mâine", anunţă FSLI miercuri 
seară, citat de News.ro. 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) a anunţat, luni, că a decis declanşarea protestelor şi că 
miercuri şi joi sindicaliştii vor picheta sediul Ministerului Muncii, ei cerând, între altele, modificarea OUG 3/2018 
privind unele măsuri fiscal - bugetare, prin care mii de angajaţi din învăţământ aflaţi în concediu medical pierd 
sume importante din venit şi renegocierea Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea bugetarilor, despre care 
spun că a creat discriminări atât în rândul anajaţilor din sistemul bugetar, cât şi în rândul angajaţilor din 
învăţământ. 
Guvernul urmează să adopte joi o nouă Ordonanţă de Urgenţă, de această dată pentru a rezolva problemele din 
Legea salarizării legate de concediile medicale, inclusiv cele maternale. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ce va decide Tudorel Toader în privinţa conducerii DNA? Raportul ministrului JUSTIŢIEI despre activitatea 
DIRECŢIEI conduse de Kovesi, prezentat public astazi 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, este aşteptat să prezinte joi, la ora 18.00, raportul privind activitatea 
managerială a Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), dar şi o decizie privind conducerea DNA. Liderul PSD, Liviu 
Dragnea, i-a cerut ministrului "să nu se facă de râs". 
Tudorel Toader a anunţat, luni, pe pagina sa de Facebook, că va prezenta raportul privind activitatea managerială 
la DNA, joi, 22 februarie 2018, la orele 18.00, la Ministerul Justiţiei - Sala de Consiliu. 
Informaţia a venit în contextul în care, anterior, ministrul Justiţiei spunea că va prezenta în camerele reunite ale 
Parlamentului raportul privind activitatea DNA, DIICOT şi a Ministerului Public, urmând ca joia aceasta să prezinte 
public concluziile privind activitatea DNA. 
Anunţul lui Tudorel Toader a creat aşteptări pe scena politică. 
În aceeaşi zi, premierul Viorica Dăncilă a declarat că Toader trebuie să facă o evaluare, un raport al activităţii DNA, 
să prezinte acest raport şi "să facă corect ceea ce trebuie să facă, de fapt, un ministru al Justiţiei", precizând că nu 
a văzut raportul care urmează să fie prezentat. 
La rândul său, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, luni, că PNL nu va sprijini nicio implicare a 
Parlamentului în ceea ce priveşte evaluarea activităţii DNA şi a conducerii instituţiei, afirmând că în cabinetele lui 
Dragnea şi Tăriceanu există „o tropăială” pentru „a-i forţa mâna” ministrului Justiţiei. 
Marţi, Tudorel Toader a participat, alături de procurorul general al României Augustin Lazăr, la ceremonia de 
primire a magistraţilor absolvenţi de la Palatul Cotroceni, cu această ocazie ministrul Justiţiei având şi o 
întrevedere separată cu preşedintele Klaus Iohannis, cu care a discutat despre statul de drept, după cum a 
declarat ulterior pentru agenţia de presă MEDIAFAX. La această discuţie cu şeful statului nu a mai participat şi 
altcineva. 
Miercuri, preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că se aşteaptă de la ministrul Justiţiei să nu se facă de râs. 
Întrebat ce aşteaptă de la Tudorel Toader, în contextul raportului ce va fi prezentat joi, Dragnea a răspuns: „Să nu 
se facă de râs”. Totodată, liderul PSD a negat că în şedinţa BPN a PSD s-ar fi discutat despre situaţia din Justiţie 
sau despre retragerea sprijinului politic acordat lui Tudorel Toader. Întrebat dacă Toader s-a făcut de râs la 
precedentul raport, Dragnea a răspuns: „Nici nu mai ţin minte”. Chestionat dacă se impune schimbarea lui 
Toader, dacă răspunsul acestuia va fi considerat nemulţumitor, Dragnea a răspuns: „Iar o luăm cu dacă şi cu 
parcă?”. 
Şi preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a spus, miercuri, că aşteaptă de la ministrul Justiţiei să respecte 
legea. Întrebat ce înseamnă acest lucru, Bădălău a răspuns: „Asta înseamnă că domnul ministru este un ministru 
al guvernului nostru. Noi, în campania electorală, am promis că vom elimina abuzurile şi domnul ministru trebuie 
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sa respecte legea şi să facă ceea ce are scris în fişa postului”. „Înţeleg că dânsul analizează cu înţelepciune, cu 
maturitate, nu e o decizie uşoară, şi trebuie să aibă toate informaţiile”, a adăugat Bădălău. 
Anunţul lui Tudorel Toader de joi vine în contextul scandalului privind activitatea DNA. Andreea Cosma şi fratele 
ei, Vlad, au făcut mai multe dezvăluiri, în ultima perioadă, privind activitatea unor procurori din cadrul DNA 
Ploieşti. Vlad Cosma a prezentat mai multe înregistrări pe care le-a realizat încă din 2015 în sediul DNA Ploieşti, 
acuzând patru procurori, printre care Lucian Onea şi Mircea Negulescu, de falsificare de probe. Fostul deputat a 
depus şi o plângere penală împotriva magistraţilor. 
De altfel, miercuri, procurorul general al României, Augustin Lazăr, le-a cerut procurorilor şefi DNA şi DIICOT să 
demareze controale în toate parchetele din ţară, pentru a depista eventuale riscuri interne şi vulnerabilităţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională respinge ca inadmisibile sesizările USR privind legile Justiţiei 
CCR a respins, miercuri, ca inadmisibile, sesizările USR privind cele trei legi ale Justiţiei, potrivit unor surse. 
CCR a avut, miercuri, pe ordinea de zi, trei obiecţii de neconstituţionalitate, respectiv a Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii nr.317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM, a Legii pentru modificarea şi completarea 
Legii nr.303/2004 privind Statutul judecătorilor şi procurorilor şi a Legii pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.304/2004 privind organizarea judiciară. 
Cele trei obiecţii au fost formulate de deputaţii USR, cărora li s-au raliat şi deputaţi de la PNL, PMP, minorităţi şi 
neafiliaţi. 
CCR a fost sesizată, anterior, de PNL şi ÎCCJ în privinţa celor trei legi ale justiţiei, stabilind că există o serie de 
articole neconstituţionale în raport cu criticile formulate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general a dispus controale în toate parchetele din ţară, după scandalul de la DNA. Cazurile 
mediatizate, verificate. Cine va efectua cercetările 
Procurorul general al României, Augustin Lazăr, a dispus verificări la toate parchetele din ţară pentru identificarea 
"riscurilor interne şi a vulnerabilităţilor", de controlul la DNA, respectiv DIICOT urmând să se ocupe procurorii-şefi 
ai acestor parchete. 
Astfel, prin ordin al procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, Augustin 
Lazăr, a fost dispus, miercuri, efectuarea unui control de către procurorii şefi ai Direcţiei Naţionale Anticorupţie 
(DNA) şi Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT), precum şi de 
către procurorii generali ai parchetelor de pe lângă curţile de apel, prin procurori anume desemnaţi. 
Verificările ce vor avea loc la toate parchetele din ţară, inclusiv DNA şi DIICOT, au ca obiect "identificarea tuturor 
riscurilor interne şi a vulnerabilităţilor cu caracter general şi concret", respectiv cazuri punctuale, care afectează 
activitatea de la nivelul celor două direcţii şi a celorlalte unităţi de parchet; verificarea situaţiilor în care sunt 
mediatizate aspecte negative ce pun în discuţie integritatea şi capacitatea procurorilor de a-şi îndeplini atribuţiile 
legale; verificarea modalităţii de respectare a legii în activităţile curente care, prin natura lor, aduc limitări 
drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale omului, respectiv temeinicia propunerii adresate judecătorului de 
drepturi şi libertăţi; modul de punere în executare a mandatelor de supraveghere tehnică; solicitarea autorizării şi 
efectuarea percheziţiilor domiciliare şi corporale sau luarea măsurilor preventive şi executarea mandatelor de 
aducere. 
Rapoartele de control, conţinând inclusiv propuneri de măsuri, vor fi înaintate Parchetului de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, se arată într-un comunicat de presă al Ministerului Public remis miercuri seară MEDIAFAX. 

 
Verificări vor fi făcute şi în cazul poliţiştilor din Prahova care au descins la o adresă greşită din Capitală. 
"Având în vedere aspectele mediatizate cu privire la nereguli în ctivitatea de punere în executare a unor 
autorizaţii de percheziţie domiciliară emise de Tribunalul Prahova într-o cauză intrumentată de Parchetul de pe 
lângă Tribunalul Prahova, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a dispus 
efectuarea unui control având ca obiect verificarea modalităţii de supraveghere a cercetării penale în cauza 
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mediatizată, inclusiv în ceea ce priveşte coordonarea activităţii de efectuare a percheziţiilor domiciliare din 15 
februarie 2018", se arată în comunicatul de presă al Ministerului Public. 
Controlul în această cauză va fi efectuat de către procurori din cadrul Serviciului de îndrumare şi control. Controlul 
vine după ce poliţiştii din Prahova, aflaţi în căutarea unui bărbat dat în urmărire după ce a înşelat mai multe 
persoane prin ”metoda premii”, au descins la o adresă greşită din Bucureşti. Agenţii au încercat să forţeze uşa, dar 
proprietarii au deschis-o, iar oamenii legii şi-au dat seama că au greşit locul. 
"Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie doreşte să asigure opinia publică 
de faptul că sistemul judiciar are proceduri legale riguroase de verificare a suspiciunilor de abateri disciplinare, 
inclusiv de tipul celor lansate în media. Astfel, controlul dispus are în vedere necesitatea asigurării şi menţinerii 
unui cadru general de respectare a integrităţii şi deontologiei la nivelul corpului procurorilor, în conformitate cu 
statutul profesional şi cu standardele europene în materie, care să genereze premisele pentru îndeplinirea rolului 
constituţional al Ministerului Public", conchide Ministerul Public. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Acuzaţii grave ale Inspecţiei Judiciare: CSM a cenzurat raportul controlului la DNA. Concluziile negative despre 
Kovesi, eliminate 
Inspecţia Judiciară a contestat în parte decizia Secţiei de procurori a CSM nr. 686 din 31.10.2017, prin care s-a 
aprobat raportul întocmit în urma controlului dispus de ministrul Justiţiei la DNA. Plângerea IJ a fost respinsă luni 
ca inadmisibilă, însă documentul prin care se contestă decizia CSM cuprinde acuzaţii grave de cenzură şi încălcare 
a independenţei inspectorilor judiciari. Mai exact, procurorii din CSM au eliminat pur şi simplu unele precizări 
nefavorabile şefei DNA din raportul IJ. 
"În cuprinsul Hotărârii nr. 686/31.10.2017 a Secţiei pentru procurori a CSM s-au reținut următoarele 
aspecte referitor la observaţiile formulate prin Nota din 25.09.2017 în cadrul procedurii de avizare reglementată 
prin dispoziţiile art. 64 alin. 6 din Regulamentul privind normele pentru efectuarea lucrărilor de inspecţie de către 
Inspecţia Judiciară, publicat în M. O. nr. 802/29.11.2012, cu modificările ulterioare : „Faţă de împrejurarea că 
Observaţiile prezentate nu sunt de natură a imprima un caracter unitar concluziilor şi propunerilor inspectorilor 
judiciari, putând fi apreciate drept constatări şi concluzii proprii, diferite de cele ale inspectorilor judiciari care au 
efectuat în mod direct şi nemijlocit controlul, Secţia pentru procurori urmează a le respinge.” 
Prin definiţie, avizarea presupune exprimarea unei păreri autorizate într-o chestiune oficială. 
Regulamentul privind normele pentru efectuarea lucrărilor de inspecţie de către Inspecţia Judiciară nu conţine 
niciun fel de prevederi în sensul ca observaţiile formulate în cadrul procedurii de avizare să fie de natură a imprima 
un caracter unitar concluziilor şi propunerilor inspectorilor judiciari, nefiind stipulată în sarcina conducerii direcţiei 
ori a Inspecţiei Judiciare vreo obligaţie în sensul armonizării eventualelor constatări, concluzii ori propuneri 
diferite ale inspectorilor judiciari, expuse în cuprinsul raportului de control. 
(...) 
Exprimarea părerii în cadrul procedurii de avizare, de către conducerea direcţiei ori a Inspecţiei Judiciare, se 
realizează ulterior redactării raportului de control de către inspectorii judiciari componenţi ai echipei de control, 
din perspectiva verificării conformităţii obiectivelor stabilite prin ordinul de control emis de inspectorul şef, cu 
datele şi informaţiile reţinute de inspectorii judiciari în cuprinsul raportului întocmit. 
Din această perspectivă, urmare examinării Raportului de control nr. 5115/IJ/982/DIP/2017, în cadrul procedurii 
de avizare, prin Nota din 25.09.2017 au fost formulate cele 8 observaţii, prin menţionarea lipsurilor constatate în 
ceea ce priveşte îndeplinirea obiectivelor de control stabilite prin Ordinul nr. 71/3.07.2017 emis de inspectorul şef 
al Inspecţiei Judiciare. 
Opinia formulată vizând deficienţele reţinute în îndeplinirea de către inspectorii judiciari a obiectivelor de control a 
fost concret motivată în cuprinsul notei de avizare, prezentându-se comparativ şi extrase din rapoarte de control 
întocmite anterior în lucrări având ca obiect efectuarea unor controale de aceeaşi natură. 
De vreme ce observaţiile formulate vizează lipsuri constatate în ceea ce priveşte îndeplinirea de către inspectorii 
judiciari a unor obiective de control, în mod evident acestea nu pot fi apreciate drept constatări şi concluzii 
proprii, diferite de cele ale inspectorilor judiciari care au efectuat în mod direct şi nemijlocit controlul, fiind practic 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
inexistente constatări ori concluzii ale acestora în ceea ce priveşte aspectele reţinute şi semnalate drept lipsuri în 
realizarea obiectivelor de control. 
Faţă de cele arătate, în raport de cadrul legal şi regulamentar existent, este nelegală limitarea, în cadrul 
procedurii de avizare, a dreptului de exprimare, de către conducerea direcţiei de inspecţie judiciară ori a 
Inspecţiei Judiciare, a unei păreri asupra raportului de control numai la situaţiile în care observaţiile formulate 
ar fi de natură a imprima un caracter unitar concluziilor şi propunerilor inspectorilor judiciari,astfel cum s-a 
reţinut prin Hotărârea nr. 686/31.10.2017 a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii. 
De altfel, exprimarea unei păreri în cadrul procedurii de avizare, de către directorul direcţiei de inspecţie pentru 
procurori şi de către inspectorul şef al inspecţiei judiciare, constituie o modalitate de manifestare a principiului 
independenţei acestora, ce funcţionează asemeni independenţei fiecărui inspector judiciar, iar cenzurarea, în 
modalitatea reţinută prin Hotărâre, a dreptului factorilor de conducere de a-şi exprima părerea în exercitarea 
atribuţiilor prevăzute de art. 64 alin. 6 din Regulamentul privind normele pentru efectuarea lucrărilor de 
inspecţie de către Inspecţia Judiciară este de natură a aduce atingere independenţei acestora. 
Practic, prin respingerea acestor observaţii, Secţia pentru procurori a CSM a lipsit de eficienţă activitatea de 
avizare a Raportului de control", se precizează în plângerea Inspecţiei Judiciare. 
În plângerea Inspecţiei Judiciare se apreciază ca nelegală eliminarea unor alte prevederi din raportul controlului la 
DNA: 
- "A apreciat oportună verificarea dosarelor celor doi procurori (Ţuluş şi Iorga Moraru - n.r.), însă în cuprinsul 
Hotărârii nu s-a reţinut şi cauza pentru care dosarele procurorului Moraru Iorga Mihaiela nu au putut fi verificate 
de către inspectorii judiciari, fiind înlăturate fără motivare constatărilor acestora." 
- S-au exclus din raport precizările IJ despre repartizarea dosarelor. 
- S-au exclus criticile referitoare la comunicarea defectuoasă dintre inspectorii judiciari şi procurorul şef al DNA. 
- "În cuprinsul aceleiaşi Hotărâri (pg. 29 alin. 3), Secţia a observat că nu s-a transmis procurorilor verificaţi criteriul 
de selecţie a dosarelor, deşi acesta a fost consemnat în procese-verbale. Nu se indică însă de către Secţie ce 
norme legale sau regulamentare ar fi fost încălcate prin necomunicarea metodei de selecţie a dosarelor." 
- "La pg. 30 alin. 1 din Hotărârea Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii nr. 686/31.10.2017 
se reţine comunicarea deficitară între inspectorii judiciari şi conducerea Inspecţiei Judiciare, care ar fi imprimat un 
caracter neunitar Raportului de control. În fapt, inspectorii Elena Rădescu, Mihaela Focică şi Cornelia Prisacariu nu 
au comunicat nimic conducerii Inspecţiei Judiciare, referatele/notele ori procesele-verbale întocmite de aceştia 
nefiind aduse la cunoştinţa conducerii pe parcursul verificărilor, ci doar în parte la momentul predării Raportului 
de control, astfel încât o comunicare deficitară poate fi reţinută doar pentru aceşti trei inspectori judiciari." 
- "Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii apreciază oportună înlăturarea din cuprinsul 
Raportului de control a menţiunilor de la pg. 171 paragraful 3, privind o posibilă repartizare neechilibrată a 
cauzelor. Aceasta reprezintă în fapt o constatare motivată a inspectorilor judiciari, inserată în cuprinsul Raportului 
de control, care ar putea, eventual, să nu fie însuşită de către Secţie, dar nicidecum înlăturată din Raport." 
- "Secţia pentru procurori apreciază că se impune înlăturarea din cuprinsul Raportului de control nr. 
5115/IJ/982/DIP/2017 al Inspecţiei Judiciare, a situaţiilor de fapt constatate de unii inspectori judiciari, întrucât 
acestea fac obiectul unor sesizări disciplinare aflate pe rolul Inspecţiei Judiciare. Însăşi Secţia numeşte aspectele 
reţinute ca fiind situaţii de fapt. Ca atare, Secţia pentru procurori a CSM nu se poate substitui inspectorilor judiciari 
care au constatat aceste situaţii de fapt, prin activitatea efectivă de control desfăşurată timp de 6 săptămâni la 
entitatea verificată." 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 A început PROTESTUL la Palatul Cotroceni: Cererea INCREDIBILĂ a jandarmilor 
UPDATE 
Aproximativ 100 de persoane protestează miercuri după-amiază, în faţa Palatului Cotroceni, scandând lozinci 
împotriva preşedintelui Klaus Iohannis şi a şefei DNA Laura Codruţa Kovesi. 
Protestatarii au vuvuzele si scandează "Iohannis şi DNA, la voi e corupţia" şi "Jos Kovesi". 
Ca şi la protestul similar de sâmbătă, unii dintre protestatari au portocale, aluzie la fostul procuror Mircea 
Negulescu, supranumit "Portocală". 
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Protestul programat pentru miercuri seara, la Palatul Cotroceni, a început! Aproximativ 50 de persoane sunt în 
fața Palatului, unde s-au deplasat și impresionante efective de jandarmi. Este al doilea protest organizat, după cel 
de sâmbătă seara. Însă, ca o noutate, jandarmii i-au îndemnat pe oameni să nu scandeze și să nu afișeze pancarte. 
Asta, pentru că protestul este neautorizat, iar cine va scanda, va fi amendat. 
La protestul de la Cotroceni participă, printre alții, deputatul PSD, Liviu Pleșoianu, fostul ofițer SRI, Daniel 
Dragomir, și Daniel Ghiță, fost luptător K1 și angajat SPP. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Juncker, după întâlnirea cu premierul Dăncilă: Este al cincilea prim-ministru. Să sperăm că va rămâne mai 
mult în funcţie pentru că nu mai ştiu unde pleacă toată lumea cu care mă întâlnesc  
Preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a declarat că Viorica Dăncilă este cel de-al cincilea premier 
pe care îl primeşte, afirmând că speră că aceasta va rămâne mai mult în funcţie, pentru că nu mai ştie ”unde 
pleacă toată lumea cu care se întâlneşte”.DEO 
”Este al cincilea prim-ministru pe care îl întâmpin aici de la începutul mandatului meu şi să sperăm că acest ciclu 
se va opri şi că dna prim-ministru va rămâne mai mult în funcţie, pentru că, cumva, nu mai ştiu unde pleacă toată 
lumea cu care mă întâlnesc ca prim-ministru”, a spus preşedintele Comsiei Europene. 
Jean Claude Juncker a afirmat că discuţiile cu premierul Dăncilă au vizat preşedinţia României a Consiliului UE, 
summitul de la Sibiu, dar şi ciclul financiar multianual. 
”Am spus încă o dată doamnei prim-ministru că Mecanismul de Cooperare şi Verificare cu privire la Bulgaria şi la 
România ar trebui să fie ridicat înainte de sfârşitul mandatului acestei comisii, aşa cum i-am spus prietenei mele 
că locul României este în spaţiul Schengen. Nu mai e niciun motiv să excludem România din aceste ambiţii 
cetăţeneşti care ţin de spaţiul Schengen”, a adăugat Juncker 
La rândul său, Viorica Dăncilă a susţinut necesitatea ridicării Mecanismului de Cooperare şi Verificare pentru 
România. 
”Drumul european al României este legat de domnul preşedinte Juncker. (...) Sperăm ca tot sub preşedinţia 
domnului Juncker să putem vorbi despre intrarea în Schengen a României. România îndeplineşte toate condiţiile 
din punctul de vedere al Comisiei. Şi, de asemenea, să fie ridicat MCV-ul, pentru că nu este normal ca România să 
preia preşedinţia cu o sancţiune”, a afirmat Viorica Dăncilă.  
Juncker: Sperăm că sistemul judiciar din România nu va fi supus la încercări 
Premierul Viorica Dăncilă şi preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, au discutat, miercuri, despre 
Justiţie şi statul de drept în România, liderul european exprimându-şi speranţa că sistemul judiciar ”nu va fi supus 
la încercări”. 
”Câteodată putem avea impresia că anumite mijloace politice din România ar dori să-şi ia nişte libertăţi în ceea ce 
priveşte aplicarea strictă şi severă a regulilor statului de drept. Am vorbit cu doamna prim-ministru şi am 
convingerea că se vor face eforturi pentru ca sistemul judiciar să funcţioneze. Sperăm că nu va fi supus la 
încercări”, a declarart preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker. 
El a mai spus că discuţiile au fost purtate ”la modul foarte amical”. 
”I-am spus doamnei prim-ministru că ar trebui ca în anumite zone din România să nu se dea impresia că statul de 
drept în anumite elemente componente ale acestuia ar putea să fie puse sub semnul întrebării. Am spus doamnei 
prim-ministru, aşa cum am spus şi preşedintelui, că am mare încredere în sistemul judiciar din România. În mai 
multe ţări din UE există probleme în ceea ce priveşte aplicarea strictă a regulilor statului de drept. Am evocat 
această problemă, dar eu nu sunt neapărat foarte îngrijorat de situaţia din România. Ştiu că preşedintele 
României se ocupă de acest lucru, veghează, ştiu că sistemul judiciar funcţionează şi dna prim-ministru ţine foarte 
mult la statul de drept”, a mai spus preşedintele Comisiei Europene. 
La rândul său, Viorica Dăncilă a afirmat că speră la un dialog punctual pe eventualele ”nemulţumiri” ale liderilor 
europeni. 
”Am avut această discuţie şi, într-adevăr, eu cred în libertatea Justiţiei, cred în statul de drept, cred în faptul că 
trebuie luptat împotriva corupţiei şi am specificat dlui preşedinte că atunci când va exista o îndoială trebuie să 
discutăm punctual, să nu vorbim la modul general, pentru a elucida sau a îndrepta ceea ce nemulţumeşte la nivel 
european. Cred că acest lucru, a unei bune cooperări punctuale pe lucrurile care nemulţumesc, nu la modul 
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general, nu poate fi decât benefică atât pentru România, cât şi pentru informarea instituţiilor europene”, a 
declarat premierul Dăncilă. 
Premierul Viorica Dăncilă a fost întrebată de un jurnalist despre calitatea de consilier al prim-ministrului a lui 
Darius Vâlcov, deşi a fost condamnat la opt ani de închisoare pentru fapte de corupţie. 
”Este consilier al primului ministru, este adevărat. După câte ştiu, domnul consilier Vâlcov a fost condamnat nu 
definitiv. Am spus înainte că prezumţia de nevinovăţie trebuie să existe până la o condamnare definitivă. Este o 
directivă europeană în acest sens, iar eu nu fac decât să respect o directivă europeană pe care eu, în calitate de 
europarlamentar am votat-o în Parlamentul European. Dacă va fi o decizie definitive, vă asigur că atitudinea me 
ava fi total schimbată”, a mai spus Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguța Vasilescu, ieșire FURTUNOASĂ după ce specialiștii au avertizat că vor urma concedieri în 2018 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, iese la rampă după ce unii analiști au anunțat concedieri în 2018, ca urmare 
a transferului contribuțiilor. Vasilescu afirmă că numărul locurilor de muncă este în continuă creștere, 
respectându-se trendul de anul trecut. 
„Ca răspuns la declarațiile unor analiști ce anunța concedieri in 2018, ca urmare a transferului contribuțiilor și 
creșterii salariului minim, bazându-se pe sondaje făcute pe diverse site-uri, suntem in măsura sa comunicam ca 
numărul locurilor de munca este in continua creștere, respectându-se trendul de anul trecut. Astfel, fata de data 
de 1 Ianuarie 2018, la 19 Februarie, numărul de salariați activi era cu 11.198 mai mare, iar numărul contractelor 
individuale de munca active era cu 14.617 mai mare. Datele provin din REVISAL și sunt Comunicate de Inspecția 
Muncii.”, scrie Olguța Vasilescu, pe Facebook. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Congres PSD, în 10 martie | Marian Oprişan şi Codrin Ştefănescu şi-au anunţat candidaturile/ Niculae Bădălău 
încă nu s-a decis 
Congresul PSD va avea loc pe 10 martie, în Bucureşti, la Sala Palatului, a decis, miercuri, BPN al PSD. 
„În urma şedinţei BPN de azi, am stabilit data Congresului, care va fi în 10 martie, la Sala Palatului. Am stablit un 
calendar de organizare, am stabilit detaliile privind organizarea. Mai rămâne să avem un CExN până în data de 10 
martie, în care să discutăm câteva aspecte”, a spus purtătorul de cuvânt al PSD, Adrian Dobre. 
Întrebat ce se va discuta la CExN, Dobre a răspuns: „La CExN se va discuta dacă se vor face alegeri, dacă se va 
schimba structura BPN, dacă mai sunt alte modificări, ce modificări au fost propuse la Statut. Între 22 şi 27 vor fi 
comitetele judeţene”. 
Marian Oprişan: Candidez la o funcţie de conducere. În 2015 aveam un dosar 
Liderul PSD Vrancea, Marian Oprişan, a declarat, miercuri, că va candida la o funcţie de conducere în PSD la 
Congresul extraordinar care va avea loc în martie, el arătând că în 2015 nu a candidat pentru că avea un dosar, iar 
acum s-a demonstrat că este nevinovat. 
Întrebat dacă va candida la o funcţie de conducere în PSD, Oprişan a spus: „Să vedem ce stabilim în BPN, în CExN, 
ce formă va exista şi Congresul va avea loc la data stabilită. Dacă se impune alegere a unui nou BPN în Congres, 
da, fără niciun fel de problemă”. 
„Nu am candidat în 2015 la Congres pentru că am spus că nu candidez pentru că am un dosar, e dosarul meu, nu e 
dosarul partidului. De data asta, pentru că am demonstrat întregii naţiuni că sunt nevinovat şi nu am nicio 
legătură cu ceea ce mi-au fost aduse ca şi acuzaţii, vă spun cât se poate de clar că eu candidez la o funcţie de 
conducere în PSD”, a subliniat Oprişan. 
BPN al PSD s-a reunit, miercuri, la ora transmiterii acestei ştiri, pentru a stabili detaliile organizării unui Congres 
extraordinar în luna martie. 
Ştefănescu: Voi candida la Congres pentru orice funcţie, nu îmi e frică de concurenţă 
Secretarul general adjunct al PSD, Codrin Ştefănescu, a declarat, miercuri, că va candida la Congresul extraordinar 
din luna martie pentru orice funcţie, el arătând că nu îi este frică de concurenţă. 
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„Ştiţi foarte bine că voi candida, pentru orice funcţie. Nu mi-e frică de concurenţă în interiorul partidului. Chiar am 
fost printre cei care au susţinut ideea de Congres cu alegeri şi pentru vicepreşedinţi. O să fie o competiţie probabil 
în partid, dacă vom stabili lucrul ăsta. Încă nu am bătut în cuie”, a spus Ştefănescu. 
El a arătat că nu ştie de ce i-a devenit antipatic liderului PSD Liviu Dragnea. 
„A zis domnul Dragnea şi asta este! Nu ştiu de ce am devenit antipatic domnului Dragnea în ultima perioadă, că-s 
acelaşi Codrin Ştefănescu care a stat langă Liviu Dragnea în momente foarte grele şi nu fac nici eforturi disperate 
să devin nici simpatic, nici antipatic mai mult decât sunt antipatic. Voi continua aşa cum fac de 28 de ani să spun 
lucrurilor pe nume, exact ce gândesc”, a spus Ştefănescu. 
Congresul ar putea avea loc pe 10 martie, în Bucureşti. La acest Congres este posibil să se aleagă vicepreşedinţii 
formaţiunii, adică Biroul Politic Naţional. 
Stănescu: Nu candidez la Congres; redeschiderea dosarului nu contează în această decizie 
Vicepremierul Paul Stănescu, ministru al Dezvoltării, a precizat, miercuri, că nu candidează la nicio funcţie la 
Congresul extraordinar al PSD din martie, el precizând că posibilitatea redeschiderii dosarului său nu contează în 
această decizie. 
„Nu mai candidez. Nu mai vreau. Simplu”, a spus Stănescu. 
Întrebat dacă e posibil ca redeschiderea dosarului să conteze în această decizie, Stănescu a negat. 
„E decizie unilaterală. Fiecare, dacă vrea, candiează, dacă nu, nu, dar eu nu candidez la nimic”, a spus Stănescu. 
El a spus că nu crede că premierul Viorica Dăncilă va candida la Congres, având deja o funcţie politică, respectiv 
cea de preşedinte al Organizaţiei de Femei a PSD. 
Bădălău, despre candidatură: Dacă voi considera că încă pot să fac faţă acestei sarcini, candidez 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a precizat, miercuri, că va asuma o nouă candidatură la Congres, 
pentru un nou mandat, dacă va considera că poate face faţă unei astfel de sarcini. 
„99 % din primari au spus sa candidez în continuare (...) ca şi din preşedinţii de organizaţii judeţene, dar pâna la 
urmă e decizia mea şi a familiei vizavi de subiectul ăsta - dacă imi mai asum încă un mandat”, a spus Bădălău, 
întrebat dacă va mai candida la Congres. 
„Este o sarcină extrem de importantă şi, dacă voi considera că încă pot să-i fac faţă, voi candida. Dacă voi 
considera că trebuie sa vină cineva mai tânăr cu o nouă forţă, atunci, pentru binele partidului, voi sprijini acea 
persoană”, a adăugat Bădălău. 
Întrebat dacă relaţia sa cu liderul PSD Liviu Dragnea e la fel ca atunci când a preluat funcţia de preşedinte 
executiv, Bădălău a răspuns: „Cred că e mai bună în acest moment”. 
Chestionat ce modificări ar trebui introduse în Statutul PSD, Bădălău a spus: „Să fie un statut mult mai simplu, mai 
eficient, mai viabil şi în acelaşi timp cred că trebuie, la alegeri, ca asumare, schimbate foarte multe lucruri. Vom 
veni cu propuneri”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ZF | Băncile critică plafonarea dobânzilor la credite: Trimite clienţii IFN-urilor în braţele cămătarilor sau în cel 
mai fericit caz la case de amanet. DAE 18% pentru un credit de consum nu se justifică economic 
Proiectul de lege privind plafonarea dobânzii efective anuale (DAE) la creditele acordate populaţiei (ipotecare şi 
de consum) a luat prin surprindere băncile, dar şi IFN-urile, iar principala mişcare pe care industria financiară o va 
face va fi demararea unui studiu de impact la nivel de industrie, scrie Ziarul Financiar. 
„Pur şi simplu, ideea plafonării ne-a luat prin surprindere, atât pe noi, cât şi pe IFN-uri. Suntem foarte avansaţi în 
procesul de a comanda un studiu de impact la o entitate independentă pe care să ni-l asumăm la nivel de 
industrie“, a afirmat Bogdan Preda, director executiv al Consiliului Patronatului Bancar (CPBR). 
Aceeaşi poziţie o are şi Asociaţia Română a Băncilor (ARB), care punctează că această iniţiativă ar putea avea un 
impact major asupra consumatorilor, instituţiilor de credit şi a economiei. 
„Vom reveni cu o analiză de impact detaliată în scurt timp pentru ca toţi decidenţii şi publicul să înţeleagă nu 
numai impactul de instanţa întâi dar şi pe cel de instanţa a doua. Această iniţiativă are un impact major asupra 
consumatorilor, instituţiilor de credit şi a economiei“, a declarat Florin Dănescu, preşedintele executiv al ARB. 
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Deocamdată, proiectul de lege privind plafonarea dobânzilor la credite a primit avizul favorabil al senatorilor din 
comisiile de buget, economică şi juridică. Aceştia au stabilit ca dobânda efectiva anuală (DAE) pentru creditele 
ipotecare să nu depăşească cu de 2,5 ori dobânda de referinţă a Băncii Naţionale (în prezent de 2,25%). În cazul 
creditelor de consum, dobânda maximă care poate fi percepută a fost stabilită la 18%. Senatorii au decis ca aceste 
prevederi să se aplice băncilor şi IFN-urilor şi doar împrumuturilor noi. În prezent DAE la un credit de consum în lei 
ajunge la circa 10%, în timp ce dobânda la un credit ipotecar în lei se situează la circa 4-5%. În cazul IFN-urilor 
dobânzile sunt mult mai mari, trecând de 100%. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 OMS trage un semnal de alarmă: România, primul loc în Europa la îmbolnăviri de rujeolă 
Europa a înregistrat o creştere puternică a cazurilor de rujeolă în 2017, situaţie considerată o tragedie de către 
Organizaţia Mondială a Sănătăţii (OMS), iar România se află pe primul loc în topul statelor europene cu cele mai 
multe cazuri de pojar înregistrate anul trecut, respectiv 5.562, fiind urmată de Italia, cu 5.006 cazuri şi Ucraina, cu 
4.767, scrie NEWS.RO, citând BBC. 
În Europa, numărul cazurilor de rujeolă a crescut cu 400% anul trecut, când au fost afectate peste 20.000 de 
persoane, faţă de 5.273 în 2016. 
Din cauza rujeolei, 35 de persoane şi-au pierdut viaţa în 2017. 
Una dintre cauze este lipsa vaccinării, conform experţilor, care spun că încrederea oamenilor în vaccinuri a scăzut. 
"Fiecare persoană din Europa care este afectată de pojar ne aminteşte că adulţii şi copiii nevaccinaţi, indiferent 
unde locuiesc, sunt supuşi riscului de a intra în contact cu boala, precum şi de a o răspândi către alte persoane 
care nu au putut fi vaccinate. Acest obstacol nu ne poate opri din a fi generaţia care îşi va elibera copiii de la 
aceste boli pentru totdeauna”, a declarat Zsuzsanna Jakab, din cadrul Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Scrisoare deschisă adresată premierului Viorica Dăncilă: 'Opriți fraudele masive din sistemul național al 
asigurărilor de sănătate' 
Parlamentarii USR continuă seria scrisorilor deschise adresate premierului Viorica Dăncilă. Astăzi, deputatul Tudor 
Pop, îi propune doamnei Dăncilă o lege simplă și bună care va spune stop fraudărilor masive din sistemul național 
al asigurărilor de sănătate. 
Scrisoarea vine ca o reacție la declarațiile recente ale premierului Viorica Dăncilă, care a susținut într-o emisiune 
televizată, că opoziția se discreditează când face circ în Parlament și nu propune proiecte constructive. 
Redăm integral textul scrisorii: 
Stimată Doamnă Prim Ministru, 
Numele meu este Tudor Rareș Pop, deputat USR, membru în Comisia pentru Sănătate și Familie. Salut apelul dvs. 
la dialog și găsesc de-a dreptul încurajatoare invitația dvs. prin care solicitați Opoziției proiecte și inițiative 
benefice pentru români. Îndrăznesc să mă alătur și eu demersului colegilor mei cu un proiect de lege pe care îl 
consider esențial pentru sănătatea sistemului sanitar din România. 
În lumina celor 43 de cazuri de corupţie semnalate în ultimii ani în sistemul medical, în care 22 dintre cei acuzaţi 
 sau deja condamnaţi sunt angajaţi ai Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate, vin în sprijinul programului de 
guvernare PSD cu o propunere legislativă care 1) rezolvă problema transparenţei deconturilor către asiguraţi, 2) 
contribuie la prevenirea fraudelor şi creşterea eficienţei sistemului sanitar şi 3) are potenţialul de a salva mii de 
vieţi. 
”Fiecare asigurat are dreptul de a fi informat cel puțin o dată pe an, prin casele de asigurări, asupra serviciilor de 
care beneficiază, precum și asupra drepturilor și obligațiilor sale.” 
Acesta este articolul 234 din legea 95/2006 sau Legea Sănătății, după cum mai este binecunoscută. Din păcate, 
acest articol este insuficient, cum la fel de insuficiente s-au dovedit mecanismele de control ale CNAS care şi-au 
demonstrat, din păcate, limitele. 
Iniţiatorii acestei propuneri consideră că fiecare asigurat trebuie să fie informat cu privire la serviciile, 
medicamentele, materialele sanitare şi dispozitivele medicale pe care CNAS le decontează în numele lui. Orice 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
român trebuie să aibă acces facil, atât electronic cât şi prin poştă, la un raport anual cu privire la plăţile făcute de 
CNAS în numele lui. 
Prezenta propunere legislativă extinde şi întregeşte dreptul asiguratului de a fi informat, acesta beneficiind de un 
raport care include totalitatea deconturilor efectuate de CNAS în numele lui. 
Amendamentele aduse legii 95/2006, aduc 5 noi aliniate articolului 234, aliniatul 1 este fostul 
Art.234, neschimbat. Cu voia dvs, le voi adăuga aici: 
– (2) Asiguraţilor li se va pune la dispoziție la cerere de către CNAS, în termen de maximum 30 de zile de la 
efectuarea cererii, lista cu deconturile efectuate de CNAS pentru fiecare dintre serviciile medicale, serviciile de 
îngrijire a sănătăţii, medicamentele, materialele sanitare, dispozitivele medicale şi alte servicii la care au dreptul 
asiguraţii, de care asiguratul a beneficiat în anul precedent, incluzând furnizorii către care CNAS a efectuat plăţile 
şi data furnizării. 
– (3) Lista cu deconturile, furnizorii către care s-au făcut plăţile şi data furnizării, prevăzute la alin. (2), vor putea fi 
accesate de asiguraţi prin intermediul sistemului dosarului electronic de sănătate al pacientului. 
– (4) Dacă deconturile efectuate de către CNAS pentru un asigurat depășesc de trei ori media anuală a 
deconturilor, în decurs de un an, CNAS va trimite asiguratului prin poștă sau prin mijloace electronice, lista cu 
deconturile, furnizorii şi data furnizării, prevăzute la alin. (2), până la data de 1 februarie a anului următor 
efectuării deconturilor. 
– (5) Media anuală a deconturilor reprezintă suma tuturor deconturilor efectuate de CNAS în decurs de un an, 
împărțită la numărul de asigurați care au beneficiat de deconturi, și va fi publicată de către CNAS pe pagina 
proprie de internet cel târziu la data de 15 ianuarie pentru anul anterior. 
– (6) CNAS va elabora normele metodologice pentru implementarea alin. (2), (3), (4) şi (5), în termen de 60 de zile 
de la intrarea în vigoare a prezentei legi. 
Doamna Prim Ministru Viorica Dăncilă, aceasta este o lege simplă și bună care va spune stop fraudărilor masive 
din sistemul național al asigurărilor de sănătate. Este totodată o buna ocazie să dovediți că, înainte de orice, aveți 
ca prioritate sănătatea românilor, buna guvernare și că respingeți metodele prin care atâția ani banii 
contribualilor români au fost deturnați în buzunarele unor infractori prin decontări fictive. 
Cu deosebită considerație, 
DEPUTAT Tudor Rareș Pop 
21 februarie 2018 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Anunțul Ministerului Turismului despre voucherele de vacanţă pentru angajații la stat 
Tot personalul din sectorul public, dar şi din companiile în care statul este acţionar unic sau majoritar, va beneficia 
de vouchere de vacanţă acordate în conformitate cu OUG 46 din 30 iunie 2017, în cuantum de 1.450 lei pentru un 
salariat, precizează Ministerul Turismului într-un comunicat de presă remis miercuri Agerpres. 
„Urmare a informaţiilor apărute în spaţiul public conform cărora personalul încadrat în sectorul public, dar şi în 
companiile în care statul este acţionar unic sau majoritar nu va mai beneficia de voucherele de vacanţă, facem 
următoarele precizări: în textul de lege dezbătut în Senat, se precizează clar, la art. 9 alin. (3) următoarele: «În 
anul 2018, instituţiile şi autorităţile publice prevăzute la alin. (1) acordă o singură indemnizaţie de vacanţă sau o 
primă de vacanţă, după caz, sub formă de vouchere, în conformitate cu prevederile art. 1 alin. (2) din Ordonanţa 
de urgenţă a Guvernului nr. 8/ 2009 privind acordarea voucherelor de vacanţă, aprobată cu modificări şi 
completări prin Legea nr 94/ 2014, cu modificările şi completările ulterioare». Aşadar, conform proiectului de lege 
aflat în dezbatere la Senat, tot personalul din sectorul public, dar şi din companiile în care statul este acţionar unic 
sau majoritar, va beneficia de vouchere de vacanţă acordate în conformitate cu OUG nr. 46 din 30 iunie 2017, în 
cuantum de 1.450 lei pentru un salariat”, precizează sursa citată. 
Potrivit Ministerului Turismului, instituţiile publice stabilesc unitatea emitentă a voucherelor de vacanţă printr-o 
procedură de achiziţie publică, aleasă în funcţie de valoarea totală a voucherelor de vacanţă acordate salariaţilor, 
conform legislaţiei din domeniul achiziţiilor publice. 
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Fiecare unitate emitentă încheie contracte cu operatorii economici cu activitate de turism din România, autorizaţi 
de Ministerul Turismului, care deţin structuri de primire turistice clasificate şi/ sau agenţii de turism licenţiate şi 
care acceptă vouchere de vacanţă ca modalitate de plată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Promisiune pentru 60 de km de autostradă în 2018. Ministru: E derizoriu, dar am curajul să îi asum 
În acest an ar putea fi daţi în circulaţie cel mult 60 de kilometri de autostradă. Este declaraţia ministrului 
Transporturilor, care recunoaşte, totuşi, că numărul kilometrilor noi de şosea rapidă ce vor fi inauguraţi 
este...derizoriu. 
Autorităţile au anunţat anterior că în acest an vom avea 100 de kilometri noi de drum de mare viteză, iar până în 
2020 vor fi 350. 
Lucian Şova, ministrul transporturilor: „E vorba de 60 de kilometri care, în cursul lui 2018 ar putea fi chiar şi 
recepţionaţi: două loturi - 40 km pe Sebeş -Turdacare arată foarte bine. Privesc cu încredere că cel puţin aceste 
două loturi înainte de concedii să fie recepţionaţi. Mi se oferă şi un orizont mai optimist – 100, dar încă nu mi-aş 
asuma cifra de 100. Către 60, deşi e derizoriu, tind să am curajul să îi asum”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ambasadorul Italiei în România: Firmele din vestul ţării se confruntă cu lipsa de personal 
Ambasadorul Italiei în România, Marco Giungi, a declarat, miercuri, la Timişoara, că principala problemă a firmelor 
italiene din vestul ţării este lipsa forţei de muncă, iar în acest moment se încearcă găsirea unor soluţii, printre care 
şi automatizarea fabricilor, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Ambasadorul Italiei în România, Marco Giungi, s-a aflat, miercuri, într-o vizită la Timişoara şi s-a întâlnit şi cu 
reprezentanţii Camerei de Comerţ, Industrie şi Agricultură Timiş, cu care a discutat despre problemele cu care se 
confruntă firmele italiene din vestul ţării. 
“Cred că firmele italiene au o prezenţă importantă în Regiunea Vest, regiunea aceasta este importantă pentru noi, 
iar o prezenţă bună înseamnă şi avantaje, dar şi responsabilităţi. Una dintre problemele majore ale acestor 
companii este lipsa de personal, şomajul este aproape inexistent în judeţul Timiş, ceea ce afectează firmele 
noastre, care activează mai ales în domeniul producţiei. Desigur, nici Ambasada, nici Camera de Comerţ nu pot 
găsi soluţii definitive în domeniu, dar există modalităţi de cooperare pentru a putea îmbunătăţi disponibilitatea 
forţei de muncă. Am decis să realizăm împreună un plan de lucru, o serie de studii”, a afirmat Marco Giungi. 
De asemenea, directorul general al Camerei de Comerţ Timiş, Florica Chiriţă, a declarat, miercuri, 
corespondentului MEDIAFAX, că în urma discuţiilor avute cu ambasadorul Italiei în România, au fost identificate 
mai multe soluţii pentru criza forţei de muncă. Una dintre acestea se referă la automatizarea firmelor italiene din 
domeniul producţiei, în special. 
“Împreună cu domnul ambasador am identificat mai multe soluţii pentru criza forţei de muncă, printre care 
transferul persoanelor disponibilizate din alte zone ale ţării şi atragerea lor în judeţul nostru. Apoi învăţământul 
dual este o soluţie, punerea în practică a claselor unde să fie specializaţi elevi pentru a fi apoi angajaţi în firmele 
italiene, metodă practicată şi de firme din Germania. De asemenea, s-a venit cu o altă propunere care deja se 
practică în Italia. Şi anume, o retehnologizare, o automatizare în special în cadrul firmelor din domeniul 
producţiei”, a afirmat Florica Chiriţă. 
Directorul executiv al CCIA Timiş a atras atenţia că, din cauza lipsei forţei de muncă, există riscul ca mari companii 
să-şi mute activitatea în alte ţări. 
“Există riscul să plece firme din judeţul Timiş din cauza lipsei forţei de muncă, şi pentru asta ne zbatem noi, 
Camera de Comerţ Timiş, să găsim soluţii. Există două firme germane şi una italiană care doresc să îşi desfăşoarea 
activitatea în altă parte, în sensul că nu închid fabricile din judeţul Timiş, dar îşi deschid şi în alte ţări. Ar fi vrut la 
noi, dar nu pot din cauza lipsei forţei de muncă”, a mai precizat Florica Chiriţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/video-drive-test-pe-autostrada-sebes-turda-pro-infrastructura-este-pregatita-traficului-rutier-880545


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Gazele Petrom duse în Ungaria de trei firme maghiare 
OMV Petrom pierdut licitația de inchiriere a capacităților de transport gaze către Ungaria, organizată de 
Transgaz, în detrimentul a trei firme maghiare, al căror nume este ținut la secret. OMV Petrom caută ruta pe 
care și-ar putea exporta către Ungaria gazele scoase din Marea Neagră, însă magistrala BRU, proiect din care 
face parte și Transgaz nu este singura alternativă. 
Gazele din Marea Neagră prea multe pentru a fi exploatate doar de către România. Atunci unde vor merge? 
"În această perioadă noi purtăm discuţii şi analizăm scenarii de vânzare pe astfel de pieţe din vecinătate, dar ele 
trebuie să fie calibrate cu disponibilitatea de interconectivităţi între România şi pieţele potenţiale. Nu avem niciun 
contract încheiat la această oră", a susţinut oficialul OMV Petrom, informează Agerpres. 
Ea a precizat că aceste discuţii nu sunt purtate în consorţiu (împreună cu ExxonMobil – n.r.), cu menţiunea că 
“vom fi concurenţi cu ExxonMobil”. 
"Pentru atingerea acelui moment de decizie finală de investiţie pentru producţia de gaze din perimetrul Neptun, 
pe lângă elementele tehnice, operaţionale, de fiscalitate, generate de mediul din piaţa de gaze, avem nevoie de a 
prezenta posibilitatea de monetizare a producţiei din Marea Neagră. Acest proces a început, pentru evaluare 
potenţialului de vânzare a cantităţilor care nu ar putea să fie vândute în România. În absenţa unei creşteri a cererii 
în România, va trebui să ne căutăm opţiuni de vânzare şi pe alte pieţe. Obiectivul nostru este zona de vecinătate a 
României, unde putem avea randamentul cel mai bun pentru orice fel de vânzare, nu numai pentru gaze", a 
precizat Gheorghe. 
OMV Petrom a început să poarte discuții cu diverși clienți pentru vânzarea gazelor pe care le va extrage din Marea 
Neagră, momentan neavând niciun contract semnat, a anunțat Mariana Gheorghe, CEO-ul companiei petroliere. 
Ea a menționat că decizia de investiție va fi luată împreună cu partenerul ExxonMobil, însă fiecare companie va 
încheia contracte individuale și nu în consorțiu pentru vânzarea gazelor. 
Pe unde pleacă gazele către Ungaria. Este BRU (magistrala Bulgaria - România - Ungaria) singura 
variantă? Totodată, Mariana Gheorghe a confirmat faptul că OMV Petrom a pierdut licitaţia prin care ar fi dorit să 
rezerve capacitate de export pe conducta Arad-Szeged. "A fost o licitaţie pentru dreptul de a transporta pe relaţia 
Arad-Szeged, la care au fost mai multe firme participante. Capacitatea totală a fost de 4 miliarde de metri cubi pe 
relaţia de export. Am participat şi noi, dar nu am câştigat. Nu este public cine a câştigat, am citit şi noi ştirile că 
sunt trei firme din Ungaria", a mai spus directorul general al companiei.  
"Transgaz şi operatorul din Ungaria au oferit spre rezervare capacitatea pentru una dintre rute, iar câteva 
companii şi-au securizat această direcţie de transport. Nu s-a vândut nicio moleculă de gaz până în prezent. Iar 
pentru noi spre Ungaria era doar una dintre rute. Posibilităţile de a monetiza gazul din Marea Neagră cu siguranţă 
sunt şi altele. Există posibilitatea de a merge către nord şi către sud folosind conductele de tranzit care există în 
acest moment, doar că trebuie conectate de Marea Neagră prin conducte care nu există acum, dar sunt în 
planurile Transgaz", a susţinut ea. 
Pe data de 5 februarie, agenţia ungară de presă MTI a transmis faptul că mai multe companii din Ungaria au 
rezervat întreaga capacitate de 4,4 miliarde de metri cubi pe an a conductei de gaze care leagă România şi 
Ungaria, citându-l pe ministrul maghiar de externe, Peter Szijjarto. 
Câștigători secreți în licitație. Transgaz, compania din România implicată în licitația de rezervare a capacității de 
transport, a refuzat să precizeze care sunt companiile câștigătoare, atât pentru rezervarea capacității de transport 
pe direcția România- Ungaria, cât și pe direcția Ungaria - România, potrivit Hotnews.ro. Transgaz susţine că sunt 
informaţii confidenţiale. "Conform manualului procedurii de Sezon Deschis (n.red. licitaţia), orice date, informaţii 
sau notificări întocmite şi transmise de către Solicitanţi şi Ofertanţi în contextul Procedurii de Sezon Deschis 
Angajant sunt considerate a fi confidenţiale şi vor fi utilizate exclusiv în procesul de evaluare din cadrul Procedurii 
de Sezon Deschis Angajant şi nu vor fi divulgate nici unei terţe părţi fără consimţământul scris al 
Solicitantului/Ofertantului relevant", justifică Transgaz secretul. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Mișcarea Populară vrea anchetă privind gazele date Ungariei 
Partidul Mișcarea Populară intenţionează să solicite înfiinţarea unei comisii de anchetă parlamentară care să 
vizeze scandalul gazelor româneşti vândute Ungariei şi mandatul Transgaz de negociere în cazul conductei 
BRUA (Bulgaria-Romania-Ungaria-Austria). 
Parlamentarii PMP caută sprijin politc pentru acest demers în primul rând la cei de la USR, dar şi la PNL şi 
independenţi, potrivit Hotnews.ro. Solicitarea de înfiinţare ar putea fi depusă la conducerea Camerei Deputaţilor 
săptămâna viitoare, informează Hotnews.ro. 
Zilele trecute și parlamentari ai USR își manifestau dezacordul față de ceea ce considerau a fi o politică 
netransparentă a PSD în privința livrărilor de gaze către Ungaria. 
Reprezentanți ai USR au susţinut marți că liderii coaliţiei de guvernământ vor să încheie o înţelegere cu guvernul 
ungar prin care România se obligă să asigure din 2022 jumătate din necesarul de gaze al ţării vecine, adică 
urmează să asigure aprovizionarea cu 4,4 miliarde de metri cubi degaze naturale anual, ce urmează să fie extrase 
din Marea Neagră. USR susţine că acordul care urmează să fie semnat, anunţat de premierul Orban Viktor, dar 
negat de partea română, va face jocul Rusiei în domeniul securităţii energetice. „Budapesta profită de slăbiciunea 
şi slugărnicia liderilor PSD-ALDE, care au nevoie de aliaţi în lupta lor cu justiţia şi statul de drept, pentru a obţine 
nişte concesii care s-o transforme în lider regional”, susţine deputatul USR Matei Dobrovie. Acesta este 
nemulţumit şi de faptul că acordul este negat în continuare de autorităţile române. „Este inacceptabil cum 
politicieni iresponsabili pot vinde resursele României, pe şest, fără nicio consideraţie pentru interesul naţional”, 
susţine deputatul USR. 
Înfiinţarea unei comisii de anchetă parlamentară, potrivit regulamentului, se face la cererea a minimum 50 de 
deputaţi din cel puţin două grupuri parlamentare. 
PMP urmăreşte să afle care a fost mandatul de negociere al Transgaz, de ce a fost scoasă Austria din schema - 
devenind BRU în loc de BRUA - şi dacă este vorba de un aranjament politic. 
Ministerul român de Externe a negat zilele trecute orice angajament luat față de Ungaria în privința livrărilor de 
gaze din Marea Neagră. În urma unei întâlniri avută luni, 5 februarie, la Bucureşti, cu ministrul de Externe Teodor 
Meleşcanu, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, ministrul de Externe maghiar Péter Szijjártó a afirmat că 
firmele ungare sunt pregătite să achiziţioneze întregul volum de gaze, adică 4.4 de miliarde de metri cubi, care va 
ajunge la vecinii noştri prin gazoductul BRUA. La doua zile distanţă însă, MAE de la Bucureşti a negat existenţa 
vreunei înţelegeri semnate în acest sens, invocând directivele europene care împiedică clauzele de destinaţie. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Despre ce au discutat Klaus Iohannis şi Iurie Leancă la Cotroceni 
Preşedintele Klaus Iohannis l-a primit miercuri pe viceprim-ministrul pentru Integrare Europeană al Republicii 
Moldova, Iurie Leancă, ocazie cu care şeful statului a subliniat că parcursul european reprezintă singura cale 
viabilă pentru viitorul acestei ţări, transmite Agerpres. 
Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, citat de Agerpres, agenda de convorbiri a inclus un schimb 
de vederi asupra aspectelor de actualitate ale agendei de cooperare a Parteneriatului Strategic pentru integrarea 
europeană a Republicii Moldova, cu accent asupra procesului de reforme şi a priorităţilor de acţiune relevante din 
perspectiva implementării prevederilor Acordului de Asociere dintre Republica Moldova şi Uniunea Europeană. 
 
De asemenea, arată Agerpres, au fost discutate perspectivele de realizare a proiectelor bilaterale de 
interconectare dintre România şi Republica Moldova, respectiv impactul pe care evoluţiile de la Chişinău îl 
generează asupra agendei de reforme. 
 
"Preşedintele Klaus Iohannis a evidenţiat sprijinul constant şi consecvent al României şi al său personal pentru 
agenda europeană a Republicii Moldova şi, în acelaşi timp, importanţa punerii în practică a reformelor asumate 
prin Acordul de Asociere cu Uniunea Europeană", se arată în comunicat. 
 
Cei doi oficiali au discutat despre importanţa accelerării procesului de reforme, cu accent pe domeniul justiţiei şi 
combaterea corupţiei, respectiv despre necesitatea unui efort unitar, la nivel intern, din partea tuturor actorilor 
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care susţin atingerea obiectivului integrării europene a R. Moldova. 
 
Preşedintele Iohannis a subliniat importanţa unei comunicări strategice adecvate, la Bruxelles şi în capitalele 
statelor membre, a rezultatelor procesului de reformă, obiectiv pe deplin împărtăşit de demnitarul de la Chişinău. 
 
Totodată, cei doi înalţi oficiali au abordat problematica proiectelor energetice, care vizează conectarea fizică a 
Republicii Moldova, prin intermediul României, la spaţiul energetic european, în concordanţă cu obiectivele 
integrării economice a acestei ţări în UE. 
 
La rândul său, viceprim-ministrul Iurie Leancă a mulţumit pentru sprijinul României cu privire la parcursul 
european al Republicii Moldova, materializat, printre altele, pe dimensiunea politică şi financiară, cu impact direct 
în ceea ce priveşte îmbunătăţirea calităţii vieţii cetăţenilor moldoveni, precum şi pentru susţinerea fermă a 
obiectivelor europene ale R. Moldova pe lângă instituţiile europene şi statele membre UE. 
 
Viceprim-ministrul pentru Integrare Europeană al Republicii Moldova a exprimat interesul pentru perspectiva de 
aplicare în planul relaţiilor dintre Chişinău şi Bucureşti a direcţiilor de acţiune dezvoltate de Planul de Acţiune "20 
de rezultate pentru 2020", adoptat cu ocazia Summitului Parteneriatului Estic organizat la Bruxelles, la 24 
noiembrie 2017, de natură să genereze rezultate în beneficiul direct al cetăţenilor.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Transparency International: România, locul 25 din 28 în cadrul Uniunii Europene privind percepţia gradului de 
corupţie / Ce poziţie ocupă în clasamentul mondial  
România ocupă locul 59 la nivel mondial şi 25 în cadrul Uniunii Europene în clasamentul realizat de organizaţia 
Transparency International privind percepţia gradului de corupţie în sistemul public. 
Organizaţia Transparency International a prezentat miercuri raportul anual privind Indicele de Percepţie a 
Corupţiei (IPC) la nivel global, gradul de corupţie în sectorul public fiind stabilit prin consultarea unor experţi şi 
oameni de afaceri din cele 180 de ţări incluse în analiză. 
Potrivit clasamentului pe anul 2017 privind corupţia realizat de Transparency International, România se situează 
pe locul 59 la nivel mondial, având 48 de puncte, la fel ca în 2016. 
Indicele Transparency International foloseşte o scală de la 0 la 100, în care 0 puncte înseamnă un grad extrem de 
ridicat de corupţie, iar 100 de puncte, lipsa corupţiei. 
"Anul acesta, peste două-treimi din ţările lumii au înregistrat punctaje sub 50, media fiind de 43 de puncte. Din 
nefericire, aceste performanţe slabe nu reprezintă o noutate", observă Transparency International. 
Grecia şi Iordania ocupă acelaşi loc cu România în clasamentul privind corupţia. 
La nivelul celor 28 de state ale Uniunii Europene, România se situează pe locul 25 (la egalitate cu Grecia), înaintea 
Ungariei (45 de puncte) şi Bulgariei (43 de puncte). 
Pe primele locuri în clasament, fiind considerate statele în care nivelul corupţiei este cel mai redus, sunt Noua 
Zeelandă, Danemarca, Elveţia, Norvegia, Finlanda, Suedia, Singapore, Marea Britanie, Olanda, Luxemburg, Canada 
şi Germania. 
Statele Unite se situează pe locul 16, la egalitate cu Belgia şi Austria. Franţa ocupă locul 23, Polonia locul 36, 
Serbia şi China sunt pe locul 77, iar Turcia este pe locul 81. 
Republica Moldova se poziţionează pe locul 122, iar Rusia pe locul 135. 
Printre cele mai corupte ţări figurează Somalia, Sudanul de Sud, Siria, Afganistan, Sudan, Yemen şi Coreea de 
Nord. 
Situaţia în Europa Centrală şi de Sud-Est 
"În anul 2017, autoritarismul s-a accentuat în Europa de Est şi Sud-Est, obstrucţionând eforturile anticorupţie şi 
ameninţând drepturile civice. În această zonă a lumii, organizaţiile nonguvernamentale şi presa independentă s-au 
confruntat cu provocări în activităţile de monitorizare şi criticare a factorilor decizionali. Spre exemplu, în Polonia, 
instituţii guvernamentale au preluat controlul asupra administrării şi distribuirii fondurilor vitale pentru 
organizaţiile nonguvernamentale. În mod similar, în România, Guvernul a prezentat un proiect care impune 
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condiţii disproporţionate de raportare ONG-urilor. Legi comparabile vizând ONG-urile au fost adoptate în ţări din 
această regiune", constată Transparency International. 
Directorul Transparency International: UE ar trebui să monitorizeze situaţia corupţiei în toate statele membre 
Ungaria, care ocupă locul 66 la nivel global, este percepută ca fiind mai coruptă decât Muntenegrul (locul 64), un 
stat căruia Bruxellesul i-a semnalat că deocamdată nu poate adera la UE, observă directorul general Transparency 
International, Carl Dolan. "Este uşor ironic că UE transmite Muntenegrului: «Nu poţi fi membru UE pentru că eşti 
prea corupt», dar în UE există un stat membru precum Ungaria", a delarat Carl Dolan pentru agenţia Reuters. 
Potrivit Transparency International, situaţia erodării statului de drept în Ungaria s-ar putea repeta curând în 
Polonia, unde un alt partid de dreapta ajuns la guvernare a luat măsuri în sensul preluării controlului asupra 
principalelor instituţii. Acest lucru evidenţiază necesitatea ca Uniunea Europeană să monitorizeze corupţia în 
toate statele membre aşa cum precedează deja în România şi Bulgaria, precizează Transparency International, 
potrivit agenţiei Reuters. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii UE discută vineri despre finanţarea bugetului comunitar şi sistemul de alegere a şefului Comisiei 
Europene 
Finanţarea viitorului exerciţiu bugetar de şapte ani al Uniunii Europene şi sistemul de alegere a preşedintelui 
Comisiei Europene vor fi principalele subiecte de discuţii la un summit informal al liderilor din 27 de state UE 
programat vineri, în contextul consecinţelor retragerii Marii Britanii în 2019, relatează Reuters, conform news.ro. 
Liderii UE, cu excepţia Marii Britanii, vor spune dacă sunt de acord cu majorarea viitorului buget pe şapte ani al UE 
pentru finanţarea politicilor comune în domeniul securităţii, apărării şi migraţiei, chiar dacă plecarea Marii Britanii 
va face ca numărul contributorilor neţi să fie mai mic. 
Participanţii trebuie să mai spună dacă sunt de acord să confere Parlamentului European un rol mai important în 
alegerea viitorului şef al Comisiei Europene şi ce ar trebui să se facă cu locurile din PE rămase vacante ca urmare a 
retragerii Marii Britanii. 
”Acest summit informal de vineri va declanşa discuţiile referitoare la viitorul UE după Brexit, atât în privinţa 
problemelor instituţionale cât şi a cadrului bugetar. Toate deciziile care vor fi pregătite la acest summit vor intra 
în vigoare după ieşirea Marii Britanii din UE”, a spus un oficial european. 
Comisia Europeană vrea ca liderii să majoreze viitorul buget pe termen lung, care va finanţa politicile comune ale 
UE din 2021 până în 2027, la 1,1-1,2% din PIB-ul UE, de la 1% în prezent. 
Pentru a acoperi golul de aproximativ 10 miliarde de euro pe an lăsat de plecarea Marii Britanii, Comisia a propus 
un mix de reduceri ale cheltuielilor şi accesarea unor surse de venituri. 
Germania, care este deja cel mai mare contributor net la bugetul UE, a spus că ar fi dispusă să plătească mai mult, 
dar alte ţări, cum este Olanda, au exclus acest lucru, afirmând că o UE mai mică implică un buget mai mic. 
Liderii vor mai discuta o propunere a Parlamentului European de a reduce numărul de locuri din legislativ la 705, 
de la 751, după plecarea a 73 de parlamentari britanici şi redistribuirea unei părţi a acestora între alte state 
membre, pentru a ţine cont de schimbările demografice. 
În plus, este probabil ca participanţii la discuţii să respingă o propunere a Parlamentului European ca viitorul şef al 
Comisiei Europene să fie ales dintre candidaţi selectaţi de principalele grupuri politice din legislativ. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Congresul SUA va dezbate o rezoluţie în care sprijină Republica Moldova şi cere retragerea trupelor ruse din 
Transnistria 
Congresul SUA a înregistrat, miercuri, o rezoluţie prin care susţine asocierea Republicii Moldova la Uniunea 
Europeană şi cere Federaţiei Ruse să-şi retragă trupele şi muniţiile din regiunea Transnistria, relatează site-ul 
deschide.md. 
"Congresul SUA îndeamnă conducerea Federaţiei Ruse să se abţină de la ameninţări economice sau de la 
exercitare a presiunilor asupra Moldovei, precum să înceteze orice acţiuni care susţin mişcările separatiste de pe 
teritoriul Republicii Moldova", se menţionează în rezoluţia SUA. 
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Documentul mai specifică faptul că Statelor Unite susţin procesul de reintegrare pe cale paşnică a regiunii din 
stânga Nistrului, oferindu-i acesteia statut special în cadrul ţării. 
"Îndemnăm conducerea Federaţiei Ruse să-şi onoreze obligaţiile asumate la Summitul de la Istanbul din 1999 şi 
să-şi retragă trupele şi muniţiile de pe teritoriul recunoscut internaţional al Moldovei", se menţionează într-un 
punct al rezoluţiei. 

 
În rezoluţie se mai spune că SUA susţin lupta Republicii Moldova cu acţiunile de dezinformare desfăşurate de 
către anumite state din Europa de Est în mass-media naţionale. 
Partidul Democrat din Moldova a salutat înregistrarea în Camera Reprezentanţilor a Congresului SUA a unei 
rezoluţii în favoarea Republicii Moldova, depusă de către congresmenii David Price şi Pete Olson. 
"Considerăm binevenită menţionarea într-un document oficial, înaintat legislativului american, a sprijinului SUA 
pentru integritatea teritorială a ţării noastre şi rezolvarea conflictului transnistrean, precum şi a dorinţei de 
intensificare a cooperării moldo-americane. Ne exprimăm, de asemenea, aprecierea pentru faptul că acest 
document reafirmă dreptul Moldovei de a-şi stabili parteneriatele externe <fără constrângeri sau presiuni din 
exterior>, inclusiv în ceea ce priveşte aprofundarea relaţiilor ţării noastre cu Uniunea Europeană. Notăm, în 
acelaşi timp, că prietenii americani ai Moldovei sunt alături de ţara noastră în eforturile ei de consolidare a 
democraţiei, de dezvoltare economică, de continuare a reformelor, dar şi de creştere a securităţii energetice şi de 
protejare a spaţiului informaţional", se arată într-un comunicat al PD. 
Luni, secretarul general al Organizaţiei pentru Securitate şi Cooperare în Europa, ambasadorul Thomas 
Greminger, a declarat că OSCE va sprijini Republica Moldova privind retragerea trupelor ruse din regiunea 
Transnistria. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 EUObserver: Liderii a 11 ţări UE, invitaţi de premierul Belgiei la o reuniune, înaintea summitului 
Premierul Belgiei, Charles Michel, va avea o întâlnire cu liderii din 11 ţări europene înaintea summitului informal 
organizat vineri de Uniunea Europeană, anunţă surse citate de publicaţia EUObserver. 
Charles Michel i-a invitat pe liderii a 11 state UE pentru o reuniune la castelul Val Duchesse, situat în apropiere de 
Bruxelles. 
La reuniunea programată joi au fost invitaţi şefii de stat ori de guvern din Bulgaria, Finlanda, Franţa, Germania, 
Irlanda, Italia, Luxemburg, Polonia, Portugalia, Slovacia şi Spania. 
Principala temă a discuţiilor probabil va fi proiectul bugetului Uniunii Europene pentru perioada 2020-2027. 

 
Consiliul European va organiza vineri o reuniune informală la care vor fi prezenţi şefii de state şi de guvern din 
toate ţările Uniunii Europene, cu excepţia Marii Britanii. 
Pe agenda summitului se numără modul de organizare a scrutinului europarlamentar din 2019 şi priorităţile 
bugetare ale UE după anul 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
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